
 
 

 ישוב קהילתי ברמת הנגב  -מדרשת בן גוריון 
 

 

 גוריון -ועד מקומי מדרשת בן 

 8499000מדרשת בן גוריון  מיקוד  184ת.ד 

 vaad@mbg.org.il , דוא"ל: 6532189-08פקס:    6532124-08טלפון: 
 

 
 4.6.24 פרוטוקול ישיבת ועד

 

 4.6.24תאריך: 

 20:30שעה: 

 מיקום: משרדי הועד. 

, נטע  יורם לוי, איתיאל חדד , ערן פורת  , ליאת מעוז, אלעד לוינטלאביטל בנשלום,  אביעד פרי, נוכחים: 
 , מנחם אופיר. סיבוני גלילי 

אוניברסיטת בן    –יובל צוקרמן ופרופ' עודד ברגר טל , במדרשה צוות היגוי יעלים  – : רז ארבל צטרפוה
מועצה,   –רועי ליפשיץ שפ"ה,   –יעל גרינוולד ורט"ג, אורלי גלאור   -  גוריון, זהבה סיגל ואמיר שפיר

 וגנר. יפעת ו ועדת חינוך  – , טלי אילני, תמרה כהן וניצן שטריימר אסף נוימן 

 יובל צוקרמן, נציגי רט"ג  – הצגת נתוני אפליקציה על היעלים במדרשה  .1

ל הממשק של עדר היעלים עם התושבים. נוכחותם מורגשת לא רק בלב  גד רקע: בשנים האחרונות 
 בפארק פולה ובדשא, אלא גם בשכונות המגורים.  , היישוב

הועד דן מזה מספר שנים בעזרת צוות היגוי בהובלת רז ארבל כיצד ניתן לצמצם את נוכחות העדרים  
עשה ביישוב  נפולה או לאזור קו המצוק. בסקר ש ק המשותפים ולהגביל את היעלים לפאר בממשקים

התושבים ביקשו להרחיק את היעלים מהשכונות וזאת מחשש לפגישה ברכוש ובנפש, אנו למדים  
פגיעה. עם זאת הרחקה מלאה של היעלים מהמדרשה גם לא מהווה  של "כמעט"  מקרים  שיש מספר 

   את הפתרון הרצוי לפי התושבים. 

שיתוף  על העדר שחי במדרשה וזאת ב וללמוד עזרה למפות  של רט"ג האפליקציה יובל צוקרמן: 
ועוזרת לנו ללמוד איפה קיימים מרבית הקונפליקטים.   אפליקציה עובדת כשנהה התושבים. פעולה עם 

במדרשה מקפידים על תנאי סניטציה טובים כך שאין הרבה  ראינו ש באיזה עונות, באיזה שעות וכד'. 
התושבים  מפחי אשפה, התושבים לא מאכילים את היעלים, ובסך הכל  ת יעליםמקרים של אכיל

 תורמים לשימור חיה ייחודית זו. 

: פגיעה ברכוש,  הבעיתיות ותר לעומק היישוב, ומפסיקים לפחד מבני האדם. השנה י היעלים נכנסים 
 היעלים.  משעיטת בגינות פרטיות וציבוריות, פחד מתקיפה, פחד מתוצאות 

לו פתרונות חדשים לנושא ההרחקה של היעלים מהשכונות. נותרנו עם רעיון שנבחן  ע מהמחקר לא 
העלויות היו גבוהות ואין התחייבות לתוצאות. רעיון של ירי   – בעבר של הרחקה ע"י כלבי בורדר קולי 

לא התקבל ביישוב. במידה ורוצים להרחיק אקטיבית מהשכונות יש להקים צוות ייעודי    –כדורי מלח 
מאוד מסור, שבאופן קבוע, יתייצב וירחיק ברעשנים את היעלים בכל פעם שמדווחים התושבים שהם  

אינטנסיבית ולא בטוח שיש לכך התכנות. רעיון נוסף   בשכונות. מדובר על חודשים של התנדבות 
שעלה: גידור של השכונות, אך גם הוא לא התקבל בברכה בעיקר לנוכח הגידור של האוניברסיטה  

 שגם לא עוזר להרחקת היעלים בפועל. 

נשאלה השאלה עד כמה רט"ג מחויבת לתהליך של הרחקה מהשכונות ועבודה משותפת. אמיר ענה  
שככלל והיישוב יחליט משהו, רט"ג יעזרו עד כמה שניתן לשביעות רצון התושבים, הלוואי והיעלים לא  

 רט"ג יתרמו מניסיונם וילוו את התהליכיים שיקודמו ביישוב. והיו נכנסי ליישוב, יש לעבוד כצוות 

 עלו הבקשות הנ"ל לרט"ג:  

אחרי   ם בחיפושיהכדי לגרום ליעלים להתרחק מהיישוב   – להרחיק את השוקת שקיימת בפארק גולדה 
 מקורות מים. 

שוב כדי להוריד   –לילה ברק  להשקות להפסיק להשקות בבקרים את הדשא של פארק פולה ולעבור 
 . של המרחב הציבוריהאטרקטיביות   מידתאת 
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 רועי ליפשיץ  – יים במערכת החינוך במועצה הצגת תהליך מיפוי ובחינת שינו .2

תהליך העבודה של בחינת מערכת החינוך במועצה, מיפוי והסקת מסקנות ועל  רועי הסביר לוועד על 
 תהליך שיתוף הציבור. 

בתוכנית החומש הוצג כי על המועצה לגבש תוכנית חינוכית סדורה לרמת הנגב המתייחסת למספר  
יסוד בחינוך הבית ספרי )לא תהליך שמתקיים כרגע בגנים(: האם לפתוח בית ספר ייחודי    שאלות

יהיו עד כיתה ו' והתיכון האזורי יתחיל בכיתה    היסודייםבמועצה, אם כן איפה? האם נכון שבתי הספר 
 ועיסוק בצמיחה הדמוגרפית במועצה. ז'? 

  לרדתו  ( שמטרתמריאלה לדרמן וענת בן נתן – ות נציג  2הוקם צוות עם נציג מכל יישוב )מהמדרשה 
 יגוי יגיש למליאה לאישור. הההמלצות צוות ה. את םלגבש איך נכון להתקדו לעומק הסוגיות 

 דיון ושאלות שעלו: 

האם ייתכן שיהיה מצב שהפתרון אינו זהה לכל האגנים? האם המועצה תהיה מוכנה לשקול   -
ההמלצות אכן יכולות להיות שונות לכל אגן, אין לדעת מה תהיה ההחלטה : זאת? התשובה

 במליאה. 
יה פיזית  עובעיות כפי שעלו במשאבים? )בבית ספר משאבים ב   טרום הדיון קשייםהאם עלו מצין  -

מהמדרשה  תשובה: (. פירידול דמוגמול צפי של גהם מספיק מקום לעוד כיתות ולשל גודל, אין  
  בכיתות גבוהות ופדגוגיה  לא עלו קולות לשינוי ולא עלו קשיים דומים, יש אתגרים של חינוך 

 . ח'-בייסודי לכיתות ז' 
מתי יכנס שיתוף הציבור ברחבי המועצה על נושא כה חשוב זה? האם טרום גיבוש ההמלצות או   -

הועד מבקש לשתף את הציבור במדרשה טרום גיבוש ההמלצות למליאה  בדיון עלה כי אחריהן? 
כדי להרחיב את מעגל השותפים ולקבל עוד השראה ורעיונות. ועדה מייצגת מצומצמת אינה 

, כי ההשפעה  מספיקה לדעת הוועד, ויש להרחיב ולשתף גם את הורי הגנים אפילו בשלב זה 
. יש להרבות בחלופות ובדיונים מקדימים טרום  תהיה בעיקר על ילדים שנמצאים בגנים עכשיו 

 לידיעת הציבור חלופות. להביא  למליאה ולא   גיבוש ההמלצות 
הועלה ע"י הועד שיש חשיבות בקיום תהליך שיתוף ציבור כלל מועצתי, ולא רק בכל יישוב   -

בנפרד, מכיוון שתהליך השינוי וההשפעה שלו תהיה על כלל המועצה, ושיתוף של כלל תושבי  
המועצה יחד יביא מגוון גדול יותר של דעות וצרכים, ובנוסף תהליך שיתוף הציבור עצמו יכול  

 הציבור, ויש חשיבות שההכנה גם תהיה משותפת.  להוות הכנה של 
הבדואית? תשובה: כן   החינוך באוכלוסיי בנושא  ושינוי גם למיפוי   יךהאם המועצה עושה תהל -

 מיכל פריאל מטפלת גם בנושא החינוך של ילדי רמת ציפורים. 
המועצתי שדן   ך מדוע התיכון לחינוך סביבתי שנמצא במדרשה אינו חלק מפורום החינו -

התשובה: אין לכך התכנות  האלה? כמחצית מתלמידי התיכון הם תושבי המועצה.  ם בתהליכי
 . והם מחוץ לשיח   כרגע

משפחות ביישוב   106קלט עוד כ י צפויות לה  2027כתוב כי בשנת פערים דמוגרפים: במצגת  -
דבר אשר ישפיע על בית ספר צין. המספר אינו נכון. מבדיקה שערכה יפעת בהקשר האגודה  

  נן יח"ד שאי 35 -ד מאוכלסות ועוד כ יח"  515בערך הקהילתית נראה כי במדרשה נכון להיום יש  
י אכלוס  נלפ  –  2023: המצגת נבנתה על נתונים מספטמבר בנתונים מאוכלסות. הסיבה לפער 

 .  את המצגת  נווה בוקר ג' והבנייה הרוויה. יפעת תדבר עם רועי לשנות 
שכן יש לנו מערכת גנים עד וכולל תיכון   ת יישוביעד כמה המדרשה יכולה לייצר חלופה  שאלנו  -

ללא צורך בהסעות, בתי ספר טובים. מערכות שבהן המורים הם חלק מהקהילה. תשובה: לא  
 , בהחלט יכול להיות משהו אחר למדרשה. קונפליקטחייב להיות 

שמשפיעים על התהליך. רועי ענה שזה לא שיקול  נשאלה השאלה האם יש שיקולים כלכליים  -
 ח, ישנה מורכבות בתפעול כ"א. -מכריע בהקשר של תקנים לכיתות ז 

רעיון שעלה בוועד: לעשות שיתוף ציבור במדרשה לבד, על סמך המצגת של רועי ועדכוני   -
 הנציגות. 

 רשמי קצר לבקשת היישוב לשיתוף הציבור.  ך מסמנטע תכתוב  -

 תודה לרועי על העבודה והמאמץ, מאחלים לכולנו בהצלחה. 
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 ציור חדש על המגדל המים   – עידו בר זאב ועפרה יצחק  .3

עוד חלופות. עידו שלח   יראה לאחר הצעת עידו לצביעת מגדל המים בדגל ישראל סוכם שהוועד  
₪. לוז ביצוע   7000בתיאום עם עפרה את החלופה של "ואהבת" בצבעי הדגל. עלות משוערת 

 בשבועות הקרובים. יפעת תשלח למקורות עדכון על הצביעה.  

עדוף אך אם נחכה אולי זה לא יהיה  י דיון: אמנם הוועד לא עשה דיון על תקצוב ותוכניות עבודה לפי ת
ת  ברלוונטי, ניתן למצוא מקורות תקציביים לביצוע ואנו מעודדים יוזמות תושבים בעיקר כזו שמער

 קהילה ונוער. 

 בעד  ₪6:    7,000מי בעד החלופה שהוצגה בעלות משוערכת של 

 נגד.  ₪3:  7,000מי נגד החלופה שהוצגה בעלות משוערכת של 

 ההחלטה עברה. 

 אלעד לוינטל   –עדכונים שוטפים  .4
 

עדכון פגישה עם התאגיד מדרשת שדה בוקר על איגום משאבים ושיתופי פעולה בבריכה  -
וייתכן   ן תחילה. התאגיד מבין כי היישוב מקדם בריכה באופן עצמאי לקהילת מדרשת בן גוריו
לשת"פ   ובית ספר שדה/מכינה ותיכון ימצאו עצמם ללא בריכה. דרור ישלח בכתב את ההצעות 

 כפי שהוא רואה אותן לנכון.  בעניין הבריכה החדשה
מכרז גנים: החוזה הקודם נגמר ורק היום קיבל ועד הורי הגנים התייחסות של היועמ"ש לגבי   -

יצאה לחל"ד ואין לה   מטעם קיבוצון מאז שמנהלת הגניםהבקשות להערות במכרז החדש. 
מחליפה יש קשיים ואתגרים של תקשורת. חשוב שחברי המליאה יעקבו אחרי התקציבים של  

 . מעכשיו יש ועד הורי גנים פעיל. דבר מבורך. תיקוני הקיץ
הפרות בבריכה: גם בשבת האחרונה נכנסה משפחה בתשלום בכניסה לבריכה ולא עפ"י מתווה   -

המנויים. זו הפעם השנייה שבכניסה מקבלים תשלום על כניסה בודדת, דבר האסור על פי  
סיגל דיברה עם אורן שאמר שיחדד נהליו מול מי שנמצא ועובד בכניסה לבריכה.   ההסכם.

בבריכה נעימה, יש תחושת בטחון, יש עוד דברים לשפר אך   האווירההתושבים מדווחים כי 
 . יחסית לפתרון הביניים אנו שבעי רצון בשלב זה

הסמכויות אשר עליו נדון   את מסמך האצלת ועד ה  מסמך האצלת סמכויות: יפעת שלחה להכרות -
 . 18.6במפגש ב 

למועצה עבור "חושבים עושים" של כי"ל: החורשה, חנות מידות טובות יד    מהיישובקו"ק עלו  3 -
 היישוב.  ף תיעדוייחודי בשער היישוב. מחר יערך סקר בוועד לגבי   שנייה ופסיפס קהילתי

עם כל אי    אלעד יוציא מכתב ליידוע התושבים לגבי מתווה האכיפה של הצימרים שמתקדם. -
 . בהמשך יוחלט איך מתקדמים.  על האינטרסים הקהילתיים הנוחות שאנו חשים, יש לשמור

יעלה לאישור מס ארנונה ועד מקומי לנכס שאינו למגורים. לשנת   18.6בישיבת המליאה ב  -
שהתנגדו, הנושא ידון במליאה וערן פורת התנדב לייצג   4קולות בוועד מול  5רוב של היה  2024

 היה רוב פה אחד.  –  2025. לשנת את עמדת הרוב. מנחם התנדב לגבות את ערן לכל דבר ועניין 
שלטענת  הסביבתי  כרגע יש עניין של ילדים שלא התקבלו לתיכון מקרה בתיכון לחינוך סביבתי:  -

 . . אלעד יברר את הפרטים טרום הדיון לוועד עלול לפגוע במרקם החברתי הורים 

 

 יורם לוי  – אורחים לבריכה הוזלה של כרטסיות   .5
 ה.  י יורם העלה את עלות הכרטס 

 זה יוצא יקר.   –כאשר מארחים משפחה 
העלות סבירה ביחס אליהן.   –בריכות במרחב כרטיסיות להוצגו לדוגמא עוד עלויות של דיון: 

סיה  י. כמו כן במידה והכרטבבריכות רבות אין אפשרות בכלל לכרטיסיית אורח בסופי שבוע
 לא יהיו מספיק מנויים כדי לצאת לדרך למתווה הנדרש.   –זולה  יהתה

 לכל בית אב שעושה מנוי את הכרטיסיה הראשונהסיבסוד  באה יש לחשוב על השנה ב

 

 כתבה: יפעת וגנר 
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